
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت: 

افزایش نگران کننده موارد بستری 
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تومــان  500 قیمــت  صفحــه         ۴        ۱۴0۱ مــرداد   ۶ پنج شــنبه        ۱۲۸۴ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

روزنامه اقتصادی استان کرمان

قفلکنکورباپولبازمیشود
۵۶درصد ظرفیت رشته های پزشکی، داروسازی و دندانپزشکی برای دهک دهم

بنا به اطلاعات دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی ۸۱ درصد رتبه های زیر سه هزار دهک هشت تا ۱۰ هستند ، به طوریکه از دهک اول و دوم حتی یک 
۳نفر هم رشته کامپیوتر قبول نشدند ؛  حتی از رشته علوم انسانی نیز هیچ دهک اولی نتوانسته روانشناسی قبول شود.

۴

استانکرماندرگیربارشهایتابستانهاستانکرماندرگیربارشهایتابستانه
 فداکار استاندار کرمان برای سرکشی به مناطق سیل زده 

در روزهای گذشته به جنوب کرمان  سفر کرد

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان

فراخوانمناقصهعمومی
یکمرحلهای

و  جدید  الکتروپمپ  نصب  و  "حمل  موضوع  با   م   /  1401  /  5  / الف   /  5 شماره  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  سیرجان  شهرستان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
بالاکشیدن الکتروپمپ معیوب و جوشکاری موردی و سایر خدمات مربوط به تاسیسات تولید آب شرب کل شهرستان سیرجان )تمامی شهرها و روستاها( " را با برآورد 
13/191/113/874 ریال همراه با ارزیابی ساده با مبلغ ضمانت نامه شرکت در فرایند ارجاع کار 660/000/000 ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت 

کنندگان 2 نفر و به شماره 2001094984000006 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

تدارکات  سامانه  درگاه  از طریق  ها  پاکت  بازگشایی  و  مناقصه گران  پیشنهاد  ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه 
الکترونیکی دولت )ستاد( www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت 

مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
 تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401/05/05 می باشد.

 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 19:00 روز یکشنبه تاریخ 1401/05/09 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 19 روز شنبه تاریخ 1401/05/22 

 تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 13:30 روز شنبه تاریخ 1401/05/22
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10:00 صبح روز یکشنبه 1401/05/23

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف آدرس: 
سیرجان، میدان امام حسین )ع( – خیابان قدس- دفتر قراردادها و تلفن 03442201964

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: 021-41934
شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768
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آگهیمزایدهعمومی
شماره1401/11/ز

شركت معدنی و صنعتی گل گهر در نظر دارد " 70 هزار تن گندله سنگ آهن با عیار 
65 درصد" را از اسکله بارکو بندرعباس با شرایط تحویل به صورت FOB از طریق 
مزایده عمومی به فروش برساند. متقاضیان می توانند به منظور دریافت اسناد 
مزایده و همچنین اطلاع از شرایط مزایده به سایت www.geg.ir بخش مناقصه و 

مزایده مراجعه فرمایند.  
لازم به ذکر است پاکت پیشنهادی می باید حداکثر تا ساعت 14:00 روز دوشنبه 
مورخ 1401/05/24 به آدرس: دفتر کمیسیون معاملات مجتمع سیرجان  )کیلومتر 
50 جاده شیراز( تحویل داده شود. تاریخ بازگشایی پاکات رأس ساعت  10:00 روز 
سه شنبه مورخ 1401/05/25 در محل دفتر کمیسیون معاملات مجتمع سیرجان 

کمیسیون معاملاتخواهد بود.
 شركت معدنی و صنعتی گل گهر

Analysis %

Fe65.00Min
FeO1.5Max

P0.05Max
S0.01Max

SiO23.0Max
Al2O30.7Max
CaO0.7Max
MgO2.5Max

CCS(kg/p)Ave 250
8-16 mm%Min 90

-6 mm%Max 6
A.I%Max 4.0
T.I% Min 94

Prosity%19-24
Reducibility% Min 90

آگهیمزایدهفروشیکدستگاهاتوبوس

اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان شناسه آگهی: ۴۰۶۰۰

از اتومبیل های دولتی  و فروش  اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان در نظر دارد به استناد ماده یک لایحه قانونی نحوه استفاده 
اتومبیل های زاید و آیین نامه اجرایی آن یک دستگاه اتوبوس مازاد بر نیاز خود با مشخصات زیر را از طریق مزایده به فروش برساند:

تیپسیستمشماره شاسینوع کاربرینوع پلاکمدلپلاک اتومبیلردیف

B9RولووNARS5L626B4147842اتوبوسدولتی۴۸۴۱۳9۰الف۱۶     ایران   ۱۴۵

جهت دریافت اسناد مزایده و سایر اطلاعات مورد نیاز  به سامانه ستاد ایران به آدرس setadiran.ir مراجعه شود.

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهیتجدیدمناقصهعمومییکمرحلهای
مناقصه واگذاری امور خرید خدمت پزشکان عمومی

بخش اورژانس بیمارستان خاتم الانبیاء )ص( شهرستان بافت

شماره مناقصه: ۵۳/۳۰/۵/۱۴۰۱دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

امور خرید خدمت پزشکان عمومی موضوع مناقصه
دریافت اسناد : یخش اورژانس بیمارستان خاتم الانبیاء )ص( شهرستان بافت

الف(سامانه تدارکات الکترونیکی 
www.setadiran.ir دولت

ب( پایگاه ملی مناقصات
   http://iets .mporg.ir   

 )صرفاً جهت مشاهده(

۸/22۱/2۱7/۴72 ریالبرآورد یکساله )ریال(

۴۱۱/۰۶۰/۸7۴ ریالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت۱۴:۳۰روز سه شنبه  مورخ دریافت اسناد 
۱۴۰۱/۰۵/۱۸

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
تا ساعت ۱۴:۳۰روز شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/29پیشنهادهادر سامانه ستاد ایران

از ساعت ۱2:۰۰روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۳۰بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت ۱۰:۰۰ روز دو شنبه  مورخ ۱۴۰۱/۰۵/2۴در محل  بیمارستان خاتم الانبیا )ص( شهرستان بافت برگزار خواهد شد.

محل تسلیم اصل پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی: ۱۳۵7۵۳2

بحران کم آبی را جدی بگیریم

کاغذ وطن - هنوز زمان زیادی از وقوع سیل در جنوب استان کرمان نگذشته که 
با ورود سامانه بارشی »مونسون« از سوی اقیانوس هند باز و به تبع آن بارش های 

سیل آسای تابستانی باز هم زندگی مردمان این منطقه  به چالش کشیده شده است.
جلسه رفع موانع تولید در معدن هشونی 

برگزار شد

پرداخت 2۳/۵ میلیارد ریال پاداش به 
مشترکین کم مصرف

اکبر مختاری رئیس کل دادگاه های کرمان شد
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی در آیین تکریم و معارفه روسای سابق 
محاکم عمومی و انقلاب کرمان اظهار داشــت: دادســرای انتظامی 

قضات هر ساله براساس شاخص های بسیار دقیق عملکرد قضات در کشور را بررسی می کند و ۷0 درصد قضات 
استان کرمان توانسته اند این شاخص ها را محقق کنند.

بر اساس مصوبه دولت، وزارت راه و 
شهرسازی و وزارت اقتصاد و دارایی هر سال 

قیمت منطقه ای املاک را تعیین می کنند و مشاوران املاک هم بر همان 
اساس حق کمیسیون می گیرند

جلســه رفع موانع تولید در معدن هشونی با حضور مهندس شــریفی مدیرعامل ، 
مهندس رنجبر معاونت بهره برداری و جمعی از روســا ، مسئولین کارگاه ، مدیران 

ایمنی و زمین شناسی معدن در دفتر معدن هشونی برگزار گردید .

به گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان، محمود 
محمودآبادی معاون فروش و خدمات مشترکین این شرکت با اشاره به اینکه الگوی 

مصرف برق در ۱۶ شهرستان تحت پوشش حوزه شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان، با توجه به شرایط 
آب و هوایی، به سه دسته؛ مناطق گرمسیر یک، گرمسیر دو و عادی، تقسیم شده است، 

 چالش های ساز و کار جدید 
دریافت حق کمیسیون املاک

صفحه ۴ را 
بخوانید

صفحه ۴ را 
بخوانید

ادامه مطلب را در صفحه2 بخوانید 

ادامه مطلب را در صفحه2 بخوانید 
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 2۱۲۸۴

کاغذ استانپنج  شنبه ۶ مرداد ۱۴۰۱

فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان: 
دفاع مقدس را بر اساس واقعیت 

نشر دهیم
سردار محمد علی نظری با بیان اینکه برای جلوگیری از تحریف 
دوران دفاع مقدس و جنگ، روایت این دوران باید واقع گرایانه 
و مبتنی بر روش های علمی و پژوهشی باشد، گفت: روایتگری 
محور مقاومت باید شــروع شود. ســردار محمد علی نظری در 
همایش استانی راویان دفاع مقدس در محل موزه دفاع مقدس 
شــهر کرمان گفت: چهره هایی که در جمع حاضر می بینم از 
فرمانده هان و ســرداران دوران دفاع مقدس، منطقه مقاومت 
و لشکر ۴۱ ثارالله بوده اند.فرمانده ســپاه ثارالله استان کرمان 
ادامه داد: اقدامات برای جمع آوری و برداشــت اقدامات دوران 
دفاع مقدس و جنگ از ســال ۶0 انجام شده است و در سال ۶۴ 
به این شکل، روایتگری تدوین پیدا کرد تا با این اقدامات بعد از 
دوران دفاع مقدس برای جوانان و مردمی که این دوران را درک 
نکرده اند، بتوانیم دوران جنگ را جا بیندازیم و سلحشوری ها، 
اقدامات و مسائل علمی را به نسل جدید انتقال دهیم. او با تاکید 
بر اینکه در روایتگری باید به مقوله واقع گرایی توجه شود، اظهار 
کرد: مســئله دیگر به گریه انداختن افراد اســت که اگر به این 
قصد روایتگری انجام شود ما نمی توانیم مطالب دفاع مقدس و 

رشادت ها را به مخاطبان انتقال دهیم.
ســردار نظری افزود: اگر به عنوان مربی، راوی تربیت می کنید 
باید این موضوعات را مد نظر قرار دهید و به آنها توجه کنید که 
ما بر اساس واقعیت و آن چیزی که وجود داشته است باید دفاع 

مقدس را نشر دهیم نه بر اساس تخیلات.
فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان با بیان اینکه برای جلوگیری از 
تحریف دوران دفاع مقدس و جنگ، روایت این دوران باید واقع 
گرایانه و مبتنی بر روش های علمی و پژوهشی باشد، گفت: در 
دوران دفاع مقدس اقدامات و کارهای بسیار بزرگی در راستای 
فعالیت های مهندسی توسط جهاد، ســپاه و سایر نهادها انجام 
شــده اســت؛ اما برخی به گونه ای مباحث را مطرح می کنند 
که جوان امروزی فکر می کند که چیزی از غیب آمده اســت؛ 

بنابراین به این مسائل باید توجه کرد.

تشدید اقدامات پلیس در 
پیشگیری از سرقت خرما در بم

جانشین فرمانده انتظامی بم گفت :با نزدیک شدن به فصل برداشت 
خرما اقدامات پیشگیرانه پلیس در این حوزه تشدید خواهد شد و 

باغداران نیز در این حوزه با پلیس همکاری می کنند.
ســرهنگ “داریوش تاج آبادی” در جلسه شــورای پیشگیری از 
سرقت شهرستان بم اظهار کرد: با اعلام گزارش های متعدد سرقت 
خرما از باغات این شهرستان در ســال های گذشته این موضوع 
به صورت ویژه در دســتور کار همکاران بنده قرار گرفته و در این 
خصوص تدابیر و اقدامات پیشگیرانه با همکاری باغداران تا پایان 

فصل برداشت خرما اعمال خواهد شد.
او افزود: با همــکاری باغداران، گماردن نگهبــان دائم در تمامی 
نخلستان ها و صدور کارت شناســایی برای آنان و همچنین راه 
اندازی گشــت های محسوس و نامحســوس پلیس و استفاده از 
گشت های رضویون بسیجیان با مشارکت سپاه از جمله اقداماتی 
است که در راستای پیشگیری از سرقت خرما در سطح شهرستان 

بم اجرایی می شود.
تاج آبادی در ادامه گفت: بازرســی و کنترل مراکز خرید و فروش 
خرما در سطح شــهر؛ با تاکید بر ایمن ســازی این اماکن و نصب 
دوربین های مداربسته و کنترل مجرمان سابقه دار نیز در دستور 

کار پلیس قرار دارد.
جانشــین انتظامی شهرســتان بم در پایان ضمن تاکید بر توجه 
باغداران به هشدارهای پلیس بیان کرد: پلیس با اشرافیت اطلاعاتی 
کامل و با پشتیبانی دســتگاه قضایی قاطعانه با سارقان برخورد 

خواهد کرد.

 دولت بسته جدیدی برای ساماندهی بازار مسکن 
مصوب کرده است که بخشی از آن مربوط به تعیین 
ضوابط محاسبه هزینه مشاوران املاک برای ثبت 
قراردادهای اجاره یا خرید و فروش مسکن است. 
بر اساس مصوبه دولت، وزارت راه و شهرسازی و 
وزارت اقتصاد و دارایی هر سال قیمت منطقه ای 
املاک را تعیین می کنند و مشاوران املاک هم بر 
همان اساس حق کمیسیون خود را خواهند گرفت 
و دیگر حق کمیسیون به مبلغ اجاره بها یا فروش 

بستگی ندارد.
فرمول جدید محاسبه حق الزحمه مشاوران املاک، 
برای اجرا از سوی معاون اول رئیس جمهور به 
دستگاه های متولی ابلاغ شده که بر اساس این 
مصوبه، تعیین کمیسیون بنگاه های املاک بر 
مبنای درصدی از قیمت معاملاتی که سبب 
ذی نفع شدن بنگاه ها از گرانی مسکن می شد، 
لغو شده است. طبق ابلاغیه اخیر معاون اول 
رئیس جمهور، نرخ حق الزحمه مشاوران املاک 

تغییر و هرسال این نرخ تغییر خواهد کرد.
مصوبه نحوه محاسبه حق الزحمه مشاوران 

املاک ابلاغ شده است 
معاون اول رئیس جمهور، مصوبه هیأت وزیران 
در خصوص تغییر حق الزحمه مشاوران املاک 
را به وزارت راه و شهرسازی، وزارت صمت، نیرو، 
دادگستری، سازمان برنامه و بودجه، بانک مرکزی، 
سازمان ثبت اسناد و املاک، معاونت اقتصادی 

رئیس و اتاق اصناف ایران ابلاغ کرد.
بر اساس این مصوبه نحوه محاسبه حق الزحمه 
مشاوران املاک از تعیین درصدی طرف های 
معامله به رقم ارزش منطقه ای معاملات که 
کمیسیون تقویم املاک که سالانه تعیین می کند، 

تغییر کرده است.
کمیسیون تقویم املاک، بر اساس ماده ۶۴ قانون 
مالیات های مستقیم )اصلاحی سال 9۴(، موظف 
است هر سال ارزش معاملاتی املاک مناطق 
مختلف را استخراج کند. قیمت ساختمان با توجه 
به مصالح )اسکلت فلزی یا بتن آرمه یا اسکلت بتنی 
و سوله و غیره( و قدمت و تراکم و طریقه استفاده از 
آن )مسکونی، تجاری، اداری، آموزشی، بهداشتی، 
خدماتی و غیره( و نوع مالکیت و قیمت زمین نیز با 
توجه به نوع کاربری و موقعیت جغرافیایی از لحاظ 
تجاری، صنعتی، مسکونی، آموزشی، اداری و 
کشاورزی تعیین می شود. به عنوان مثال تهران در 
این کمیسیون به ۱00 بلوک تقسیم شده و متوسط 
قیمت املاک هر بلوک براساس شاخص های 

مختلف برای یک سال تعیین می شود.
ارزش معاملاتی املاک بر اساس درصد و برای 

کل کشور تعیین می شود
طبق ماده ۶۴ قانون مالیات های مستقیم، تعیین 

ارزش معاملاتی املاک به صورت درصدی از 
میانگین قیمت های روز منطقه به تفکیک انواع 
کاربری است. این درصد به صورت سالانه و با 
تصویب هیأت وزیران برای کل کشور تعیین 

می شود.
کمیسیون تقویم املاک موظف است ارزش 
معاملاتی ملک را در سال اول معادل دو درصد 
میانگین قیمت های روز منطقه با لحاظ ملاک های 
مختلف تعیین کند، این شاخص هر سال به میزان 
دو واحد درصد افزایش می یابد تا زمانی که ارزش 
معاملاتی هر منطقه به بیست درصد میانگین 
قیمت های روز املاک برسد. مثلًا اگر ارزش ملک 
۴ میلیارد تومان باشد بر اساس محاسبه کمیسیون 
تقویم املاک، ارزش معاملاتی آن حدود ۴0 
میلیون تومان تعیین می شود و مشاوران املاک 
حق کمیسیون را بر اساس این قیمت و نه قیمت 

واقعی ملک )۴ میلیارد تومان( باید اخذ کنند.
در سال 9۸، کمیسیون تقویم املاک، ارزش 
معاملاتی ملک را در منطقه شمال تهران)منطقه 
یک( برای واحدهای مسکونی هر متر 500، اداری 
۷00 و تجاری را ۸۷0 هزار تومان تعیین کرده 

است.
در حال حاضر حق کمیسیون مشاوران املاک بر 
اساس ارزش معامله از طرف های معامله )موجر و 
مستاجر یا خریدار و فروشنده( اخذ می شود. مثلًا 
اگر ارزش ملک ۴ میلیارد تومان باشد تا مبلغ 500 
میلیون تومان، نیم درصد ارزش و بقیه آن )3،5 
میلیارد تومان( ۲5 صدم درصد ارزش ملک از دو 
طرف معامله به صورت مجزا دریافت می شود. با 
این فرمول، هزینه حق الزحمه معامله یک ملک 
به ارزش ۴ میلیارد تومان برای هر طرف معامله 
)خریدار و فروشنده( حدود ۸ میلیون و ۷50 هزار 
تومان است به عبارتی درآمد مشاوران املاک از 
این معامله ۱۷،5 میلیون تومان خواهد بود. به 
این ترتیب هر چه ارزش ملک بیشتر باشد حق 
کمیسیون مشاوران املاک از هر معامله بیشتر 
خواهد بود. به همین دلیل در بازار مسکن، مشاوران 
املاک در تعیین قیمت ها نقش دارند. برخی فعالان 
بازار مسکن می گویند، ممکن است ارزش یک ملک 
با قیمتی که در بنگاه معامله می شود کمتر باشد اما 
به خاطر دلالی و سودجویی، ملک قیمتی بیشتر 
از ارزش واقعی پیدا می کند. تخلف در اخذ حق 
کمیسیون با افزایش قیمت مسکن، بیشتر شده 
است. به گفته فعالان بازار مسکن، با اینکه بر اساس 
فرمول محاسبه حق کمیسیون، درآمد بالایی 
بابت هر معامله نصیب مشاوران املاک می شود 
اما بسیاری از مشاوران حق الزحمه خود را بیشتر 
از این نرخ دریافت می کنند. مثلًا بابت صدور کد 
رهگیری معاملات، هیچ هزینه ای نباید از دو طرف 
معامله اخذ شود اما در مواردی مشاوران املاک 
هزینه ای بیش از یک میلیون تومان را برای صدور 

کد رهگیری از مردم می گیرند.

رسول جهانگیری، رئیس کمیسیون املاک و 
مستغلات اتاق اصناف معتقد است اگر هدف از 
تغییر نحوه محاسبه کمیسیون معامله املاک، 
کنترل قیمت یا کاهش قیمت مسکن است، این 
مصوبه به تنهایی عامل کاهش قیمت نیست بلکه 
یکی از چندین عوامل است. بنابراین در کنار آن 
موضوع تولید مسکن و افزایش عرضه، ساخت 
مسکن مناسب اجاره یا همان اجاره داری حرفه ای 
و همچنین ثبات سیاسی و اقتصادی موجب 

کنترل قیمت ها در بازار مسکن خواهد بود.
او می افزاید: اما مصوبه تغییر نحوه محاسبه 
املاک برای ساماندهی و ضابطه مند شدن 
بازار عملکرد مشاوران املاک مؤثر است. البته 
اگر ارزش معاملاتی ملک که کمیسیون تقویم 
املاک، هر سال برای محاسبه مالیات ملک آن 
را استخراج می کند، به عنوان پایه محاسبه حق 
کمیسیون مشاوران املاک باشد، با توجه به 
اینکه ارزش معاملاتی ملک ۲00 تا 300 درصد 
کمتر از ارزش واقعی آن است، شاید مشاوران 
املاک آن را اجرا نکنند و در این صورت رونق 
معاملات غیرقانونی و به اصطلاح زیرزمینی را 

خواهیم داشت.
جزئیات بیشتری از نحوه محاسبه جدید حق 

کمیسیون املاک را اعلام نشده است 
هنوز دولت جزئیات بیشتری از نحوه محاسبه 
جدید حق کمیسیون املاک را اعلام نکرده است. 
این ابهام در حال حاضر در این خصوص وجود دارد 
که قرار است حق کمیسیون براساس همان نرخ 
ارزش معاملاتی باشد که کمیسیون تقویم املاک 
هر سال آن را اعلام می کند یا اینکه تعیین ارزش 
معاملاتی املاک برای محاسبه حق کمیسیون 
مشاوران املاک، به صورت دیگری است؟ فعالان 
بازار مسکن به این موضوع اشاره می کنند که مثلًا 
اگر ارزش ملکی ۴ میلیارد تومان است و ارزش 

معاملاتی آن ۴0 میلیون محاسبه شده باشد، 
ممکن است مشاوران املاک نصف این عدد )۴0 
میلیون تومان( را به عنوان حق کمیسیون اخذ 
کنند که در این صورت حق کمیسیون جدید با 
حق کمیسیونی که با فرمول قبلی اخذ می شد 
تفاوتی نخواهد داشت. عبدالله اوتادی، عضو هیأت 
مدیره اتحادیه مشاوران املاک با اشاره به مصوبه 
جدید دولت برای تغییر نحوه حق کمیسیون 
گفت: با این مصوبه سهم مشاوران املاک از هزینه 
ثبت معامله بسیار اندک خواهد بود و به نظر 
نمی رسد اجرای این مصوبه موفقیت آمیز باشد. 
وی افزود: مشاوران املاک با این مصوبه مخالف 
هستند و آن را اجرا نخواهند کرد. به نظر می رسد 
برای ساماندهی بازار مشاوران املاک و کاهش 
تأثیرگذاری عملکرد این صنف بر افزایش قیمت 
مسکن، نظارت بر معاملات باید افزایش یابد. 
راهکارهایی در دولت برای افزایش نظارت در 
نظر گرفته شده است که ثبت معاملات در سامانه 

املاک از جمله آن است.
مهم ترین عوامل تأثیر گذار بر قیمت مسکن، شرایط 
عمومی اقتصاد و همچنین عرضه و تقاضا است. 
در سال های گذشته نرخ تورم به صورت مداوم 
افزایش یافته است و از سوی دیگر تولید مسکن 
نصف میزان تقاضا بوده است. این عوامل موجب 
افزایش چند برابری قیمت مسکن شده است. 
سودجویی و دلالی نیز بر افزایش قیمت مسکن 
بخصوص اجاره بها اثرگذار است. مصوبه دولت برای 
ساماندهی بازار مشاوران املاک، بخشی از برنامه 
ساماندهی بازار مسکن است. به نظر کارشناسان 
اقتصادی، افزایش ساخت و عرضه مسکن، ثبات 
اقتصادی و کاهش سوداگری در بازار مسکن، 
در کنار اجرای قوانین شفاف در آینده منجر به 
ساماندهی بازار مسکن و ثبات قیمت در این بازار 

خواهد شد.

وام ۲00 میلیون تومانی ساخت مسکن روستایی 
در گیر و دار قول ها و جلسات و پیگیری ها گرفتار 
شده و اگرچه معاون بنیاد مسکن از موافقت دولت 
با پرداخت این تسهیلات خبر داده اما شواهد 
و قرائن، چراغ سبز مسئولان بودجه ریزی را 
نشان نمی دهد. رییس بنیاد مسکن چند روز 
قبل گفت که سیستم بانکی فقط منتظر یک 
ضمانت نامه ساده از سازمان برنامه و بودجه است 

تا کار روستاییان راه بیفتد.
به گزارش ایسنا، با وجود پیگیری های مکرر 
مسئولان و قول هایی که داده شده هنوز تسهیلات 
۲00 میلیون تومانی ساخت مسکن روستایی با 
نرخ سود 5 درصد شکل اجرایی به خود نگرفته 
است. جدیدترین نظر در این زمینه توسط معاون 

امور بازسازی بنیاد مسکن بیان شده که مجید 
جودی   در این گفت وگو با پایگاه خبری وزارت 
راه و شهرسازی به موافقت دولت با پرداخت وام 
۲00 میلیون تومانی مسکن روستایی اشاره کرده 

و توضیحات بیشتری نداده است.
چند روز قبل هم رییس بنیاد مسکن گفت که 
معاون اول رییس جمهور قول حل مساله ی 
وام مسکن روستایی را داده اما هنوز پرداخت 
تسهیلات شکل اجرایی به خود نگرفته است. بنا 
به گفته اکبر نیکزاد، قبل از آن هم رییس جمهور 
ده ها بار دستورات لازم را برای پرداخت این وام 
صادر کرده بود. سازمان برنامه و بودجه باید با 
پرداخت ضمانت نامه مابه التفاوت ۱3 درصدی 
سود این تسهیلات موافقت کند که رقمی حدود 

۴0 هزار میلیارد تومان می شود. سازمان برنامه 
ظاهرا این رقم را در افزایش پایه پولی موثر می داند 
و پیشنهاد داده که منابع تسهیلات ۲00 میلیون 
تومانی از طریق صندوق ملی مسکن تامین شود. 
این در حالی است که یک سال از تصویب قانون 
جهش تولید و تامین مسکن می گذرد و با وجود 
تکالیف مبنی بر تشکیل صندوق ملی مسکن سه 
ماه پس از تصویب قانون، منابع مالیاتی چندانی 
در این صندوق وجود ندارد. دولت هم پرداخت 
30 هزار میلیارد تومان به این صندوق را محقق 

نکرده است.
چند روز قبل بود که اکبر نیکزاد، رییس بنیاد 
مسکن با لحنی گلایه آمیز در جمع خبرنگاران 
از تعلل در پرداخت وام ۲00 میلیون تومانی 

مسکن روستایی انتقاد کرد و گفت: طرف حساب 
مسئولان سازمان برنامه، مردم روستاها هستند. 
استدلال مسئولان این است که تسهیلات 
روستایی پایه پولی را بالا می برد. وام را پرداخت 
نکردند، پایه پولی هم بالا رفت. اگر تسهیلات 
پرداخت می شد و پایه پولی افزایش می یافت 
حداقل این مزیت را داشت که به روستاییان 

تسهیلات داده ایم.
نیکزاد با اشاره به جلساتی که با بانک مرکزی در 
این زمینه برگزار شده است گفت: چندین ساعت 
وقت گذاشته شد به دوستان گفتم راه نیفتادن 
صندوق ملی مسکن، مشکل روستاییان نیست. 
مشکل ما مسئولان است. بانک گفت ما تسلیم 
شدیم سازمان برنامه و بودجه یک نامه بزند که 
مابه التفاوت نرخ سود را پرداخت می کند مثل 
سال های گذشته تا کار روستاییان راه بیفتد. این 
کار ساده ای است اما عوارض منفی انجام ندادنش 

سنگین است.

چالشهایسازوکارجدیددریافتحقکمیسیوناملاک
بر اساس مصوبه دولت، وزارت راه و شهرسازی و وزارت اقتصاد و دارایی هر سال قیمت منطقه ای املاک را تعیین می کنند و مشاوران املاک 

هم بر همان اساس حق کمیسیون می گیرند

گرهکوروام۲00میلیونیمسکنروستایی

گزارش
ایران

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت: 
افزایش نگران کننده موارد 

بستری کرونا در جنوب  کرمان
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت با اشاره به روند صعودی 
آمار ابتلا و بســتری بیماران کرونائی در جنــوب کرمان اظهار 
داشــت: همزمان با آغاز موج هفتم کرونا در کشــور میزان ابتلا 
در منطقه افزایشی اســت که در هفته اخیر ســرعت بیشتری 

داشته است.
علی اصغر خیرخواه  ضمن تاکید بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
توســط اقشــار مختلف به ویژه کارکنان و اصناف بیان داشت: 
بازدیدهای میدانی کارشناسان بهداشت با جدید ویژه در دستور 
کار قرار گرفته در بررسی صنوف مختلف حدود ۶0 درصد رعایت 
فاصله اجتماعی و ۷3 درصد تهویه مناسب داشته اند برای حفظ 
سلامت مردم با متخلفان برخورد جدی خواهد شد، اخطارهای 

لازم داده شده و چند مورد پلمپ صنوف متخلف هم داشته ایم.
خیرخواه تصریح کرد: از هفته گذشــته با توجه به وضعیت قرمز 
شهرستان های منطقه تشــدید نظارت ها را داشته ایم که در این 
راستا تالارهای پذیرائی تحت کنترل قرار گرفته و واکسیناسیون 
شــاغلین به ویژه اصناف کنترل  و بر تزریق دوز ســوم و یادآور 

تاکید شده است. 
سرپرست دانشگاه علوم پزشــکی جیرفت با تآکید بر برگزاری 
شورای سلامت شهرســتان ها با محوریت بیماری کووید گفت: 
مراکز درمانی منطقه آمادگی لازم برای افزایش تخت بخش کرونا 
در صورت لزوم را دارند و ملزوماتی مانند اکسیژن و داروهای مورد 
نیاز بررسی شــد تا در صورت نیاز پاسخگوی نیاز مردم باشیم از 
این پیک با همدلی و رشادت مدافعان سلامت عبور خواهیم کرد.

خیرخواه با اشــاره به در پیش بودن ایام محــرم و صفر عنوان 
داشت: مراسم در شرایط کنونی بر اساس دستورالعملهای سال 
گذشته و با رعایت دســتورالعملهای بهداشتی و در فضای باز 

برگزار می شود.
او با بیان اینکه در موج جدیــد کرونا ۲ مورد فوت طی یک هفته 
گذشته داشته ایم افزود: در حال حاضر چهار شهر جنوب کرمان 
در وضعیت قرمز بیماری کرونا قرار دارند و طی چند روز اخیر آمار 
بستری افزایش قابل توجهی داشته است در حال حاضر ۴۸ بیمار 

مثبت کرونا در بیمارستان های جنوب کرمان بستری هستند.
 سرپرست دانشــگاه علوم پزشــکی جیرفت گفت: امیدواریم در 
کنار تلاش های مدافعان ســلامت با همکاری مــردم و رعایت 
دستورالعمل های بهداشت و تکمیل واکسیناسیون شاهد مرگ 

و میر به دلیل بیماری کرونا در منطقه نباشیم.

حجت الاسلام ابراهیم حمیدی در آیین تکریم 
و معارفه روسای سابق محاکم عمومی و انقلاب 
کرمان اظهار داشت: دادسرای انتظامی قضات هر 
ساله براساس شاخص های بسیار دقیق عملکرد قضات در کشور 
را بررسی می کند و ۷0 درصد قضات استان کرمان توانسته اند این 
شاخص ها را محقق کنند. او بیان کرد: احقاق حقوق مردم در عمل 
یکی از سخت ترین کارهایی است که بشر در دنیا باید انجام دهد و 

رسیدن به واقعیت در پرونده ها کار بسیار مهمی است.
حمیدی با اشاره به معرفی حجت الاسلام ابراهیمی، رئیس کل 
سابق محاکم عمومی و انقلاب کرمان به عنوان معاون قضایی 
دادگستری کل استان کرمان، اظهارداشت: در کارهای مدیریتی 

دادگستری از دانش و تجربیات وی استفاده می کنیم.
او به انتخاب مختاری به عنوان رئیس کل محاکم عمومی و انقلاب 
کرمان نیز اشاره و بیان کرد: وی نیز فردی بسیار پرتلاش، خوشنام، 
انقلابی و ولایی است و دانش قضایی و تجربه قضایی بسیار خوبی 
داشته است. معاون منابع انسانی و امور فرهنگی دادگستری کل 
استان کرمان نیز با اشاره به انتخاب سه مدیر نمونه کشوری از 
دستگاه قضایی استان بیان کرد: امسال بیش از ۷0 درصد قضات 
کرمان مشمول طرح ارزشیابی شدند که حدود ۱۸0 قاضی را 
شامل می شود در طرح نظارت و پایش نمرات ارزشیابی خوب و 
خیلی خوب دریافت کرده اند و از سوی دادستان انتظامی قضات 
مورد تشویق قرار گرفته اند. در این آیین ضمن تکریم از خدمات 
حجت الاسلام محمدامیر ابراهیمی، رئیس کل سابق دادگاه های 
عمومی و انقلاب کرمان، اکبر مختاری به عنوان رئیس کل جدید 
دادگاه های عمومی و انقلاب کرمان معرفی شد. همچنین از حسین 
رمضانی زاده به عنوان قاضی نمونه کشوری از استان کرمان و مهدی 
بخشی معاون فناوری اطلاعات و برنامه ریزی دادگستری استان 
به عنوان مدیر برتر در قوه قضاییه، سید مجتبی حسینی مدیرکل 
زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان کرمان به عنوان مدیر 
برتر در قوه قضاییه و نیز از سه نفر از کارکنان اداری نمونه کشوری 
و همچنین از تعدادی از قضات استان کرمان که حائز شاخص های 

برتر دادسرای عالی قضات شدند تقدیر شد.

نماینده مردم بافت و رابر در مجلس از عدم توجه 
دستگاه های مسئول برای ایجاد سیل بند و سدهای 
خاکی در مناطق سیل خیز ارزوئیه گلایه و انتقاد 
کرد. صمداله محمدی در جلسه علنی امروز مجلس شورای 
اسلامی در تذکر شفاهی خود گفت: متاسفانه مردم ارزوئیه گرفتار 
و محصور در سیل و محصولات کشاورزی و حاصل دسترنج آنان 
در مزارع و جاده های روستایی دچار سیل شده است. نماینده مردم 
بافت و رابر و ارزوئیه در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: جاری 
شدن سیل در مناطق بافت و رابر و ارزوئیه مسبوق به سابقه است 
لذا عدم توجه به این موضوع از سوی دستگاه های مسئول و تحقق 
مطالبه سیل بند و سدهای خاکی در مسیل ها و مناطق سیل خیز 
خسارت تکراری را رقم زده است. او خواستار اعزام تیم های 
کارشناسی به مناطق سیل زده و کمک به مردم این مناطق شد 
و خاطر نشان کرد: طبق پیش بینی های سازمان هواشناسی در 
چند روز آینده نیز بارش های مستمری خواهیم داشت لذا باید 

از اکنون برای جلوگیری از خسارت های جدید اقدام عملی شود.

 مدیریت بحران استانداری کرمان، تاکنون 
گزارشی مبنی بر فوت یا مصدومیت فردی به علت 
وقوع سیلاب در جنوب و جنوب غرب استان وجود 
ندارد و سامانه بارشی اکنون در غرب استان فعال شده است. 
مجید سعیدی، درباره آخرین وضعیت مناطق سیل زده استان 
کرمان گفت: سیلاب ۶5 راه روستایی و چهار راه فرعی و دو راه 
اصلی )رودبار به زهکلوت و زهکلوت به ایرانشهر( را مسدود کرد 
که تا این لحظه یک راه اصلی و یک راه فرعی بازگشایی شدند. به 
گفته او، بیش از ۱00 خانه دچار آبگرفتگی جزئی تا ۴0 درصد 
شده  اند و برق ۱0 روستا قطع شد که اکنون وصل شده اند و تلفن 
ثابت یک روستا در قلعه گنج نیز قطع شده بود که این مشکل 
هم رفع شده است. مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان 
با بیان این مطلب که میزان خسارات در حال برآورد است، از 
گرفتار شدن سه خودرو در سیلاب خبر داد و گفت: سرنشینان 

این خودروها نجات داده شدند.

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس گفت: 
کرمان به عنــوان قطب تولید فــرآورده ها و 
مشــتقات معدنی و فولادی کشور، نیاز مبرم 
به تامین مســتمر گاز برای صنایع و معادن 

خود دارد.
محمدمهدی زاهدی نماینده مردم کرمان و 
راور در مجلس شورای اسلامی در دیدار با وزیر 
نفت، به لزوم تامین گاز مورد نیاز برای صنایع و 
معادن استان کرمان اشاره داشت و عنوان کرد: 

صنایع معدنی و فولادی استان کرمان دارای رشد چشمگیری هستند.
او اضافه کرد: کرمان به عنوان قطب تولید فرآورده ها و مشتقات معدنی و فولادی کشور، 

نیاز مبرم به تامین مستمر گاز برای صنایع و معادن خود دارد.
زاهدی از وعده عملی نشده چندین سال قبل مبنی بر اجرای خط یازدهم سراسری از سوی 
شرکت ملی گاز ایران ســخن به میان آورد و ابراز داشت: انتظار داریم وزارت در خصوص 
برگزاری مناقصه جهت اجرای قطعه نخست خط مزبور به طول 3۷5 کیلومتر و سایز 5۶ 
اینچ از استان هرمزگان)خط هفتم سراسری( تا خط ۴۲ اینچ ارسنجان – رفسنجان، اقدام 
کند. زاهدی همچنین در این دیدار، از کمبود شــدید فضای آموزشی در کرمان سخن 
به میان آورد و با تاکید بر ضرورت بازسازی مدارس شــهر کرمان، اظهار داشت: توسعه 
هنرستان ها از اولویت های نظام مقدس جمهوری اســلامی است و انتظار داریم کرمان 
در این زمینه مورد حمایت جدی قرار گیــرد. اوجی وزیر نفت نیز ضمن قول پیگیری در 
خصوص تأمین گاز گفت: موضوع هنرستان بررســی و در قالب برنامه های سفر ریاست 

جمهوری به کرمان پیگیری خواهد شد.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان، از اجرای 
۱۱0 پروژه آبخیزداری و آبخوانداری در 35 حوزه آبخیز این 
منطقه از محل اعتبارات ملی و استانی در سال جاری خبر داد.
حمزه احمدی بــا بیان ایــن مطلب که  اجــرای پروژه های 
آبخیزداری و آبخوان داری در کاهش خســارات سیل موثر 
هســتند، گفت: در حال حاضر از مجموع ۸00 هزار هکتار از 
عرصه های شناسایی شده در ســطح جنوب کرمان، در 500 
هزار هکتار آن عملیات آبخیــزداری انجام و در بیش از ۲50 

هزار هکتار در حال اجرایی شدن است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان، از اجرای ۱۱0 پروژه آبخیزداری و آبخوان داری در 35 
حوزه  آبخیز جنوب کرمان از محل اعتبارات ملی و استانی در سال جاری خبر داد و بر  نقش این پروژه ها  
در مهار سیلاب ها تاکید کرد  احمدی با بیان اینکه امسال طرح های آبخیزداری در ۷ شهرستان جنوبی 
شامل 35 حوزه آبخیز اجرایی می شود، تصریح کرد: پروژه های آبخیزداری در قالب عملیات های مکانیکی، 
بیولوژیکی و بیومکانیکی صورت می گیرد و تاکنون بیش از  ۶5 درصد پیشــرفت فیزیکی دارد. او ضمن 
تاکید به نقش مهم پروژهای آبخیزداری گفت: کنترل فرسایش خاک، ذخیره نزولات آسمانی، تقویت آب 
سفره های زیرزمینی، کنترل سیلاب ها و رواناب های سطحی، مقابله با خشکسالی برخی از اهداف اجرای 
این پروژه ها است. احمدی یادآور شد: در حال حاضر از مجموع ۸00 هزار هکتار از عرصه های شناسایی 
شده در سطح جنوب کرمان، در 500 هزار هکتار آن عملیات آبخیزداری انجام شده و تلاش برای اجرای 
سالانه در اراضی دیگر ادامه خواهد داشت. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان، همچنین 
بر ضرورت جلب مشارکت هرچه بیشتر مردم در پروژه های منابع طبیعی و آبخیزداری تاکید و عنوان کرد: 
ارزیابی توان اکولوژیکی حوزه های آبخیز و رتبه بندی آنها با توجه به معیارهای مختلف اکولوژیکی جهت 

اقدامات آبخیزداری یکی از موارد مهم در برنامه ریزی و مدیریت جامع حوزه های آبخیز است.

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس:

 لزوم تامین مستمر گاز صنایع و معادن استان کرمان
۱۱۰ پروژه آبخیزداری در جنوب کرمان در حال 

اجرا  است

اکبر مختاری رئیس کل دادگاه های کرمان شد

انتقاد نماینده بافت از نساختن 
سیل بند و سدهای خاکی در مناطق 

سیل خیز ارزوئیه

مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
کرمان: سیلاب جنوب استان 
کرمان خسارت جانی نداشت

دادگستری

سیل

بحران

خبر

ران
: ای

س
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آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه(
آگهی مزایده مال غیرمنقول

بموجب اجراییه صادره بر روی قبوض آب بهاء به شماره 3۷0۱ - ۱39۶/0۶/۱0 
و 30۴553 - ۱39۸/0۶/۲۱ موضوع پرونده اجرائی کلاسه 9900055 له:شرکت 
آب منطقه ای کرمان علیه:شرکت احیای اراضی زیر سد جیرفت به شماره ثبت 
5۶5وکد شناسه ۱0۶30053۱۲۴تشکیل نظر به اینکه شرکت مدیون نسبت به پرداخت بدهی خود 
اقدام ننموده است در اجرای ماده واحده قانون اصلاح ماده 3۴ اصلاحی قانون ثبت مصوب ۱3۸۶ و 
مقررات ائین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی لازم الاجرا قانون ثبت اسناد واملاک کشور بنا به درخواست 
بستانکارارزیابی لازم توسط کارشناس رسمی دادگستری از اموال غیر منقول معرفی شده بدهکار انجام 
وپس از قطعیت ارزیابی بستانکارتقاضای ادامه عملیات اجرای نسبت به پلاک۲فرعی از 5۸۴ اصلی واقع 
در بخش ۴5کرمان به مساحت ششدانگ )نود و شش سهم(33۴00۶5 متر مربع میباشد که از این 
میزان موازی یک میلیون و یکصد و شصت و نه هزار و نهصدو بیست و پنج، یک میلیون و چهارصدو 
بیست هزار و یکصد و سی و دو سهم مشاع به مساحت قریب ۲۸۷35 متر مربع ملکی شرکت احیای 
اراضی زیر سد جیرفت به آدرس: جیرفت جاده سد به سمت فرودگاه معروف به آهوان را مینماید لذا 
ششدانگ ملک فوق که ذیل ثبت ۲۸5۷۲ صفحه ۴۶ دفتر ۱۶0 بنام شرکت احیاء اراضی زیر سد 
جیرفت ثبت و سند مالکیت آن صادر و تسلیم گردیده به میزان سهم مشاع مذکور در فوق به مزایده 
گذارده میشود حدودات ششدانگ پلاک فوق الذکر به شرح ذیل است شمالاً بطول ۱955 متر به پلاک 
590 اصلی شرقاً بطول ۲۱۴0 متر به جاده سد . جنوباً در سه قسمت که قسمت سوم شمالی است 
اول بطول ۱۴۴5 متر به پلاک ۶۱۴ اصلی دوم بطول ۲۴0 متر به حریم رودخانه هلیل سوم بطول 
۱۶5 متر به باقیمانده پلاک 5۸۴ اصلی سوم بطول ۴۸0 متر چهارم 5۴0 متر در امتداد رودخانه هلیل 
که برابر گزارش تکمیلی کارشناسی شماره ۴9۱/99 - ۱۴0۱/03/30 کارشناس رسمی دادگستری: 
۱- مساحت عرصه ۲۸۷35 مترمربع از قرار هر متر مربع ۱۲0/000 ریال جمعا 3.۴۴۸.۲0۱.۷۲5 
ریال ۲- اعیانی شامل اعیانی موجود در پلاک مذکور توسط سهامداران شرکت بوجود آمده بنابراین در 
ارزیابی باقیمانده اراضی پلاک لحاظ نشده است لذا به استناد نامه شماره ۱0۴۸ مورخ ۱399/09/۲۷ 
دفترخانه اسناد رسمی شماره هشت جیرفت از 9۶ سهم اراضی پلاک مذکور به مساحت 33۴00۶5 
مترمربع میزان چهار سهم و هفده هزار و نهصد سی و یک ، شصت و هفت هزارو هفتصدو هشتاد و 
پنج سهم برابر ۱۴۸3۷۲ متر مربع در مالکیت شرکت باقی مانده است با توجه به جمیع جهات فوق 
ارزش اراضی معرفی شده مبلغ 3.۴۴۸.۲0۱.۷۲5 ریال که معادل سه میلیارد و چهارصد و چهل و 
هشت میلیون و دویست و یک هزار و هفتصد و بیست و پنج ریال میباشد که مبنا و پایه مزایده اعلام 
میگردد جلسه مزایده ازساعت 9 الی ۱۲ صبح روزدوشنبه مورخه ۱۴0۱/05/۲۴ درمحل شعبه اجراء 
اداره ثبت اسناد واملاک جیرفت برگزار"مزایده از مبلغ مذکور شروع وبه بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب 
سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ مزایده به حساب ثبت تودیع نماید و در صورتیکه 
ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت تودیع نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و 
به حساب خزانه واریز خواهد شد و مزایده ابطال و تجدید می گردد ضمنا فروش نقدی بوده و پرداخت 
کلیه قبوض آب وبرق وتلفن و غیره تا تاریخ انجام مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا 

نشده به عهده برنده مزایده می باشد.
جواد فاریابی-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی ۱۲۸۴
3پنج  شنبه ۶ مرداد ۱۴۰۱

 امسال را باید سال تغییرات مهم برای نظام آموزش 
عالی به ویژه در حوزه پذیرش دانشجو دانست؛ سالی 
که در آن بعد از نیم قرن کنکور که تنها راه ورود به 
دانشگاه ها به شمار می رود، دستخوش تغییرات مهمی 
شده و بناست از سال آینده نیز به مرحله اجرا برسد. از 
طرف دیگر شرایط برای داوطلبانی که خواهان پوشیدن 
روپوش سفید پزشکی هستند نیز از همین امسال با 
افزایش قابل توجه ظرفیت پذیرش آن هم در شرایطی که 
جامعه پزشکی هیچ گاه موافق این مهم نبوده، دگرگون 
شده است. همزمانی این دو اتفاق بزرگ در یک سال 
با واکنش های متفاوت و حواشی زیادی روبه رو بود که 
همه آنها هم شورای عالی انقلاب را نشانه گرفته بودند،  از 
این رو به سراغ سیدجلال موسوی، مدیرکل دفتر تدوین 
و راهبری اسناد و سیاست های آموزش و پژوهش ستاد 
علم و فناوری دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی 
رفتیم تا از دلایل واکنش های متفاوت به این دو تصمیم 
مهم شورا و همچنین آینده نظام پذیرش دانشجو در 
کشور بپرسیم. متن کامل این مصاحبه را در ادامه 

می خوانید.
*در چندماه اخیر صحبت از افزایش ظرفیت ها 
در رشته ها و مقاطع مختلف حوزه علوم پزشکی 
حواشی مختلفی را در پی داشته است. اخیرا 
مصوبه افزایش ظرفیت دندانپزشکی توسط 
رئیس جمهور ابلاغ شد و صحبت از افزایش 
ظرفیت در تخصص هم شنیده می شود. آیا مورد 
آخر هم در دستور کار قرار دارد؟ موضوع افزایش 

ظرفیت از کجا شروع شد؟
بله، در دستورکار است و امیدواریم تا قبل از شروع 
مهرماه نهایی شود. کمی مقاومت نیز وجود دارد و این 
فرآیند بسیار سختی بود یکی در بحث کنکور بسیار 
اذیت شدیم و دیگری نیز این موضوع است. واقعیت 
این است که افزایش ظرفیت پزشکی از موضوع کنکور 
بیرون آمد، یعنی این موضوع برای ما مسئله نبود و زمانی 
که درباره کنکور بحث می کردیم، فهمیدیم که بخش 
اساسی کنکور، رشته علوم تجربی است. بررسی کردیم 
و دیدیم یک میلیون و 300هزار شرکت کننده بیش از 
50 درصد آن در علوم تجربی هستند. از سمت دیگر نیز 
نگاه می کنیم که درصد ناچیزی از آموزش عالی ما را 
پزشکی تشکیل می دهد. هماهنگی بین تقاضا و پذیرش 
برقرار نیست. بررسی کردیم و فهمیدیم وضعیت طوری 
است که در سال های مختلف وزارت علوم در دهه 
۶0 جمعیت دو برابر شده اما دانشگاه ها بیشتر از ۱0 
برابر رشد داشتند. از سمت دیگر نیز رشته ها هم رشد 
داشته، اما ظرفیت رشته های پزشکی این طور نیست. ما 
در دهه  ۶0، هفت هزار دانشجو می گرفتیم که در حال 
حاضر نیز تغییری نکرده است. حتی بهداشت هم قابل 
مقایسه با چند دهه پیش نیست. در بخش متخصص نیز 
افزایش نداشتیم. احساس کردیم یک خلأ اساسی در 
این بین وجود دارد. در وزارت بهداشت نیز موافق این 
افزایش نبودند و در آخر به این نتیجه رسیدیم که از دوره 

کارشناسی به بعد افزایش ظرفیت داشته باشیم.

*البته به نظر می رسد شیوه آموزش پزشکی 
در کشور ما هم می تواند دچار تحول شود. یکی 
از موارد این است که مقاطع طولانی هستند 
و می توان مهارت را در زمان کوتاه تری برای 
دانشجویان به وجود آورد و آموزش را سریع تر 
ارائه کرد. آیا در این مورد نیز بحثی صورت گرفته 

است؟
بله. این بحث هم مطرح بوده است. مثلا اگر بخواهیم 
دوره کارشناسی را جدی بگیریم دانشجو بعد از لیسانس 
بخواهد پزشک عمومی بخواند و سپس تخصص بخواند، 
قطعا سخت خواهد بود. حتی این بحث وجود داشت که 
دوره بعد از لیسانس را بتوانند در حد ۴ سال کوتاه کنند. 
می توان این کار را انجام داد. مخصوصا دندانپزشکی 
عمدتا در جهان تا لیسانس است. رشته دندان تقریبا 

مهارتی است.
*چرا این تغییرات اتفاق نمی افتد؟

بحث تعارض منافع و... وجود دارد، در بدنه وزارت نیز 
بسیاری تمایل دارند این اتفاق بیفتد اما پزشک نمی تواند 
با دندانپزشک برای این موضوع روبه رو شود. داروسازی 
در بسیاری از کشورها صرفا تا لیسانس است و نیاز نیست 
که خیلی از دروس را گذراند و طرح های بالینی ندارد. 
حتی وزارت بهداشت نیز قائل است که این اتفاق می تواند 
بیفتد اما تغییر باعث ناراحتی برخی می شود و همچنین 
ریسک دارد. تغییر خستگی و زحمت دارد که باید آن را 
بپذیریم، مثلا کنکور یک تغییر است و اتفاقات زیادی در 
آن می افتد! ۸۱ درصد رتبه های زیر سه هزار دهک هشت 
تا ۱0 هستند. حدودا ۱9 درصد رتبه های زیر سه هزار هم 
برای هفت دهک بعدی است و جالب اینکه ۴۸ درصد از 
رتبه های زیر سه هزار فقط دهک ۱0 هستند. بی عدالتی 
بسیاری در این فضا وجود دارد، دلایل مختلفی وجود 
دارد که در نظام آموزشی یاد می دهیم که تشریحی 
بخوانید اما برای دانشگاه باید تستی بدهید. کنکور بسیار 
هزینه بر است و همگی نمی توانند هزینه آن را بدهند، 
درنهایت شاید بتوانند کتاب تست بگیرند. هم آزمون و 
هم کلاس های آن هزینه دارد. برای دهک ۱0 هزینه و 

مانعی وجود ندارد.
وقتی نگاهی به آمارها می اندازیم متوجه می شویم حتی 
نسبت به کشورهایی که نظام آموزشی مشابه دارند 
وضعیت مناسبی نداریم؛ کشورهای ترکیه، عمان، برزیل، 
کانادا، قطر، ژاپن و آمریکا نظام آموزشی مشابه ما دارند، 
مثلا آمار آمریکا برای هر ۱0 هزار نفر ۲۶ پزشک است که 
حدود دو برابر آمار ماست. در مقابل کشورهایی که سرانه 
درآمدی مشابه ما دارند بازهم می بینیم که وضعیت 
ما مناسب نیست. وضعیت تخصص بدتر است، وزارت 
بهداشت هم قبول دارد که در حوزه تخصص وضعیت 

خوبی نداریم.
در پراکندگی هم وضعیت خوبی نداریم. در استان های 
لب مرزی اختلافات زیادی با تهران وجود دارد. فقط 
وضعیت تهران در این مبحث نسبتا خوب است اما بقیه 

استان ها وضعیت چندان خوبی ندارند.
 مثلا در حوزه دندانپزشکی، تهران در سرانه دندانپزشک 

حدودا دارای ۱0 دندانپزشک برای ۱0هزار نفر و ۱03 
دندانپزشک برای ۱00 هزار نفر است. در شهرستان هایی 
که دانشکده دندانپزشکی دارند آمار به ۴0 نفر برای ۱00 
هزار نفر می رسد. البته شهرستان هایی که دانشکده 
دندانپزشکی ندارند وضع بدتری دارند و برای هر ۱00 
هزار نفر تنها ۱۶ دندانپزشک وجود دارد. این مسئله 
بسیار تبعیض آمیز است. توزیع پراکندگی ما اصلا 
خوب نیست. ما در قانون عدالت آموزشی قانونی داریم 
که 30 درصد به مناطق محدود اختصاص می دهند که 
تنها هفت یا هشت درصد ظرفیت داده می شود. چرا 
این اتفاق می افتد؟ ما به پزشکی می گوییم که سه برابر 
دوره تحصیل باید در مناطق محروم خدمت کند؛ باید 
انصاف داشته باشیم و توجه کنیم دوره پزشکی هفت 
ساله است که سه برابر آن ۲۱ سال می شود. پزشک 
نمی تواند ۲۱ سال در این مناطق خدمت کند. نیروهای 
نظامی هم درنهایت 3 تا 5 سال در مناطق می مانند. این 
قانون طوری نوشته شده است که کسی به سمت مناطق 

محروم نمی رود.
آیا آمار مشخصی است که کدام دهک ها قبولی 

بیشتری داشتند؟
اجازه بدهید آمار دقیق تر بدهم. مثلا در ورودی گروه 
فنی ومهندسی دانشگاه صنعتی شریف 55.۱درصد 
فقط از یک دهک یعنی دهک دهم هستند. بعد آن طرف 
دهک یک صفر درصد، دهک دوم سه نفر! مقایسه کنید 
با دهک دهم که 35۱ نفر هستند و این فاصله خیلی 

زیاد است.
اگر بخواهیم به نسبت رشته در موضوع وضعیت 
قبولی در رتبه های زیر سه هزار نفر نگاه کنیم،  باز هم 
دست برتر برای سه دهک آخر است. به طوری که در 
رشته های پزشکی، داروسازی و دندانپزشکی حدود 5۶ 
درصد تنها دهک دهم قبول شدند. به عبارت دقیق تر 
از مجموع سه هزار و ۲۱۱ نفر که در این رشته ها 
قبول شدند، هزار و ۸0۶ نفر تنها دهک دهم بوده اند، 
درحالی که از دهک اول تنها سه نفر و این میزان در 
دهک دوم به ۱۱ نفر می رسد؛ این نشان از اختلاف 
بسیار زیاد بین دهک ها برای ورود به دانشگاه است. در 
رشته کامپیوتر نیز از میان ۶۶۲ نفری که توانستند در 
این رشته رتبه زیر سه هزار نفر را به دست بیاورند، ۴۱۱ 
نفرشان دهک دهم بوده اند و از دهک اول و دوم حتی 
یک نفر قبول نشده اند و تنها هفت نفر از دهک سوم 

توانسته اند در این رشته قبول شوند.
شاید عنوان شود که در رشته هایی مانند پزشکی یا 
کامپیوتر رقابت بسیار سنگین است، اما در علوم انسانی 
هم همین مساله را شاهد هستیم. به طوری که از میان 
۲۸۱ داوطلب زیر سه هزار که رشته روان شناسی 
را انتخاب کرده اند، ۱35 نفرشان در دهک دهم قرار 

می گیرند و از دهک اول هیچ داوطلبی نداشتیم. از دهک 
دوم نیز سه نفر و از دهک سوم نیز پنج نفر را داشتیم.

 *درخصوص مدارس چطور؟
ما قبولی زیر سه هزار نفر نخست در پنج گروه ریاضی، 
انسانی، تجربی، زبان و هنر را که حدود ۱3000 بودند، 
بررسی کردیم. کدملی برخی مخدوش بود و ما به حدود 
۱۲ هزار نفر رسیدیم. از این تعداد، 3۷ درصد استعداد 
درخشان، ۲۲درصد نمونه دولتی، ۱9درصد غیردولتی 
و ۱۲درصد دولتی هستند. هیات امنایی 5/5 و شاهد 
دو درصد. البته این آمار خطایی دارد که ما نسبت به 
تعدادکل دانش آموزان آن نوع مدارس مقایسه نکردیم و 
کلیت کار است. اما در دهک ها این خطا نیست چون ۱0 

دهک به صورت مساوی هستند.
یکی دیگر از مسائلی که نشان می دهد وضعیت ورود 
قشرهای مختلف به دانشگاه ها چگونه است، نگاه آماری 
به منطقه آموزشی است. در همین میان از منطقه ۶ 
تهران، در رشته علوم انسانی 9۱ نفر، علوم تجربی ۶۶، 
علوم ریاضی ۲5۱، زبان خارجی ۱۲0 و هنر ۸5 نفر 
داشتیم که در مجموع ۶۲3 نفر از کل داوطلبانی که زیر 
رتبه سه هزار داشتند، مختص این منطقه است و سهم 
5.0۴درصدی را شامل می شود. بعد از آن منطقه دو 
تهران قرار دارد که در علوم انسانی ۱۱5 نفر، تجربی 35، 
ریاضی ۱95، زبان خارجی ۱۱۸ و هنر ۷۸ نفر را شامل 
می شد. یعنی درمجموع 5۴۴ نفر که سهم ۴.۴0درصدی 
از رتبه های زیر سه را به خود اختصاص داده است. 
موضوع زمانی جالب تر می شود که سه رتبه بندی نیز 
در اختیار مناطق مختلف تهران بوده است. به طوری که 
منطقه یک تهران در گروه های علوم انسانی، تجربی 
و ریاضی به ترتیب ۷۶،  55 و ۱۷۶ نفر را داشته است. 
همچنین از این منطقه ۱۱۸ نفر در زبان خارجی و 9۲ 
نفر در هنر جزء رتبه های زیر سه هزار نفر بوده که نشان 

از سهم ۴.۱۸درصدی و 5۱۷ نفری دارد.
منطقه سه آموزشی شهر تهران نیز توانسته در علوم 
انسانی 55، تجربی ۲۱،  ریاضی ۱۴۴ نفر و زبان خارجی 
و هنر به ترتیب ۱00 و 5۸ نفر را در میان رتبه های 
زیر سه هزار نفر داشته باشد. یعنی درمجموع از این 
منطقه 3۸۸ نفر در میان برترین های کنکور داشتیم 
که سهم 3.۱۴درصدی را نشان می دهد. بعد از آنها 
نیز دانش آموزان منطقه چهار تهران جزء مناطقی 
هستند که بیشترین آمار را در میان سه هزار نفر اول 
به خود اختصاص دادند، به طوری که در علوم انسانی 
۴۶ داوطلب،  تجربی ۱۶ و ریاضی ۱۱5را از این منطقه 
داشتیم. همچنین در گروه زبان نیز ۶0 و هنر هم 5۸ 
را داریم که نشان از سهم ۲.39درصدی دارد. تازه بعد 
از پنج رتبه اول، ناحیه چهار مشهد را داریم که سهم 

۲.۲۸درصدی با ۲9۴ داوطلب را دارد.

کاغذ جنوب

وزیر راه و شهرسازی از آماده سازی ۶0 هزار واحد مسکن مهر خبر 
داد و گفت: ۶0 هزار واحد دیگر مانده است که در حال آماده سازی 
انشعاب آب و برق آنها هستیم. به گزارش خبرنگار حوزه دولت و ایرنا، 
»رستم قاسمی« در حاشیه نشست هیات دولت درباره وضعیت 
جدید طرح مسکن مهر، گفت: ما ۶0 هزار واحد را آماده کرده ایم و 

۶0 هزار واحد دیگر مانده است که درحال آماده سازی انشعاب آب و برق آنها هستیم. ۶0 هزار دیگر 
هم متأسفانه مشکل حقوقی دارند که در دادگاه ها در حال بررسی است. وی درباره اختصاص زمین 
رایگان توسط دستگاه های دولتی گفت که این موضوع تا حدی در حال انجام است اما خوب پیش 
نمی رود. وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به پرسشی درباره جلوگیری از سوداگری اجاره بها، گفت: 
این موضوع در قانون مصوبه سران مشخص شد و در بسته حمایتی دولت هم دیروز ابلاغ شده است. 
اجاره نامه ها بر اساس قانون و فتوای مقام معظم رهبری انجام می شوند. اینکه در شهرهای کوچک، 

اجاره بها کمتر از ۲5 درصد باشد بر عهده خود مالکان است اما بالاتر از این مقدار را اجازه ندارند.

وزیر راه و شهرسازی: ۶۰ هزار واحد مسکن مهر 
آماده است

رئیس اتاق اصناف ایران در نامه ای قیمت مصوب چهار قلم از 
محصولات لبنی مشمول طرح مردمی سازی یارانه ها را اعلام 
کرد و خواستار این شد که کلیه اجزای شبکه تامین و توزیع 
نسبت به آن اقدام کنند. در این نامه آمده است که قیمت فروش 
شیر نایلونی 900 گرمی کم چرب برای خرده فروشی ها ۱3هزار 
و ۸00 تومان و برای مصرف کننده ۱5 هزار تومان، شیر بطری 

یک لیتری کم چرب برای خرده فروشی ها ۱۶ هزار و 550 تومان و برای مصرف کننده ۱۸ هزار 
تومان، ماست کم چرب دبه ای ۲.5 کیلویی ۴5هزار و 900 تومان برای خرده فروشی و ۴9 هزار 
و ۸00 تومان برای مصرف کننده، ماست ۲ کیلویی 3۶هزار و ۸00 تومان برای خرده فروشی و 
39هزار و 900 تومان برای مصرف کننده و همچنین پنیر ۴00 گرمی یواف نسبتا چرب برای 
خرده فروشی ها 33 هزار و ۶00 تومان و برای مصرف کننده 3۷ هزار تومان است. لازم است 
ضمن اطلاع رسانی موارد فوق الاشاره به اتحادیه ها و واحدهای صنفی ذیربط، تشدید بازرسی 

و نظارت بر نحوه توزیع و عرضه این اقلام، مستمرا صورت پذیرد.

قیمت مصوب ۴ محصول لبنی پرفروش اعلام شد

مدیر برنامه ریزی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی از توزیع روزانه بیش از 
۱00 میلیون بنزین به صورت میانگین در کشور طی چهار ماه سال ۱۴0۱ خبر 
داد. به گزارش ایسنا، افشین مهدوی در این رابطه اظهار کرد: از یکم فروردین ماه 
سال ۱۴0۱ تا پایان تیرماه امسال به طور میانگین روزانه ۱00 میلیون و 900 
هزار لیتر بنزین در کشور توزیع شده است. طبق اعلام وزارت نفت، وی افزود: 

میانگین توزیع روزانه نفت گاز در کشور در بازه زمانی یکم فروردین تا 3۱ تیرماه امسال روزانه ۱0۷ میلیون 
و ۶00 هزار لیتر بوده است. به گزارش ایسنا، میانگین مصرف روزانه بنزین کشور در سال ۱۴00، حدود ۸۷ 
میلیون لیتر بود که این عدد حاکی از افزایش حدود ۱۴ درصدی مصرف بنزین کشور در بازه زمانی ابتدای 
فروردین تا پایان تیرماه امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال )۱۴00( در کشور است. مدیریت و بهینه سازی 
مصرف انرژی در کشور از جمله اولویت هایی است که وزارت نفت و به تبع آن شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران در صدر برنامه های خود قرار داده است، اما کاهش فاصله بین تولید و مصرف کنونی 

و افزایش خیره کننده مصرف بنزین در سبد سوخت خودروها زنگ هشدار واردات را به صدا درآورده است.

میانگین مصرف روزانه بنزین به بیش از ۱۰۰ میلیون 
لیتر رسید

خبرخبر

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با 
اشاره به فراهم شدن امکان توثیق سهام 
گفت: سهامداران خرد می توانند به جای 
فروش سهام، آن را وثیقه قرار داده و وام 

بگیرند.
در  عشقی  مجید  ایسنا،  گزارش  به 
مراسم رونمایی از فاز اول سامانه توثیق 
الکترونیک هوشمند ستاره، با بیان اینکه 
یکی از برنامه های جدی بازار سرمایه این 
بود که با استفاده از بسترهای الکترونیک 
بتواند خدمات وسیعی را به سهامداران 
ارائه دهد، اظهار کرد: توثیق الکترونیک 
انواع دارایی مالی یکی از این برنامه ها بود 
و از امروز سهامداران می توانند به صورت 
رسمی دست به انجام این کار بزنند زیرا 

در سیستم بانکی عملیاتی شده است.
وی ادامه داد: بنابراین اگر سهامداران 
خرد به وجه نقد نیاز داشتند، دیگر نیاز 
بفروشند  را  خود  سهام  حتما  نیست 
بلکه می توانند به راحتی به جای فروش 
سهم، وام بگیرند. البته توثیق پیش از 
این هم بود اما فرایند پیچیده و حضوری 
داشت. درحال حاضر این امکان به صورت 
غیرحضوری فراهم شده است و سه بانک 
فعال در حوزه وام های خرد آماده خدمت 

رسانی هستند.
رئیس سازمان بورس ادامه داد: همچنین 
این توثیق در دستگاه قضایی نیز فراهم 
ند از  شده است و این دستگاه می توا
سرویس مربوط به توثیق هوشمند برای 

صدور قرار وثیقه استفاده کند.
عشقی تاکید کرد: در فازهای بعد امکان 
توثیق گواهی سپرده سکه، اوراق بدهی و 
یونیت های صندوقهای سرمایه گذاری یا 

همان ای تی اف ها نیز فراهم خواهد شد.
چه ایرادی دارد طلا به عنوان وثیقه 

پذیرش شود؟
همچنین در این مراسم، وزیر امور اقتصاد 
و دارایی با اشاره به امکان توثیق سهام 
گفت: چه ایرادی دارد سایر دارایی های 
مردم از جمله طلا به عنوان وثیقه پذیرش 

شود؟
سید احسان خاندوزی با تاکید بر اینکه 
رونمایی از سامانه مذکور آغاز یک حرکت 
در اقتصاد ایران است، اظهار کرد: امیدوارم 
با استمرار این حرکت، ثمرات آن نصیب 
مردم ایران شود. وی ادامه داد: این 
مطلوب است که دارایی هایی که مردم 
دارند به عنوان وثیقه در شبکه بانکی و 
قوه قضاییه بدون تشریفات اداری مورد 

استفاده قرار گیرد.

وام مسکن روستایی، 
شنبه در گیشه بانک ها 

است
بــر اســاس نامــه ای کــه از ســوی 
رئیس جمهوری به رئیس سازمان برنامه 
و بودجه نوشــته شده، این ســازمان با 
افزایــش ســقف تســهیلات مســکن 
روستایی از ۱00 به ۲00 میلیون تومان 

موافقت کرد.
به گزارش ایسنا، پس از کش و قوس های 
فــراوان و با وجــود بار مالی ســنگین 
پرداخــت یارانه های نقــدی به دوش 
دولت، بنا بر دســتور رئیس جمهوری، 
پرداخت تسهیلات ۲00 میلیون تومانی 
ساخت مسکن روســتایی از شنبه آغاز 

می شود.
حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم 
رئیسی ـ رئیس جمهوری طی نامه ای در 
چهار بند خطاب به رئیس سازمان برنامه 
و بودجه خواستار مساعدت این سازمان 
با پیشــنهاد افزایش ســقف وام مسکن 
روســتایی شد. ســازمان بودجه نیز در 
اجابت دستور رئیس جمهوری با وجود 
برنامه دولت برای جلوگیری از هرگونه 
فشــار بودجه ای تــورم زا موافقت کرد 
که سقف تسهیلات مســکن روستایی 

افزایش یابد.
طبق اعلام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، 
از شــنبه ۸ مرداد با ابلاغ رسمی بانک 
مرکزی به تمامی بانک های عامل، سقف 
مبلغ وام نوســازی و بهسازی واحدهای 
مســکونی روســتایی از ۱00 به ۲00 
میلیون تومان افزایــش خواهد یافت و 
فرآینــد دریافت وام جدید در سراســر 

کشور برای متقاضیان آغاز می شود.
اکبــر نیکــزاد ـ رئیس بنیاد مســکن 
انقلاب اســلامی به نمایندگی از جامعه 
روستاییان کشــور با ابراز خرسندی در 
خصوص تسهیل ایجاد شده در طرح های 
توسعه روســتایی از رئیس جمهوری و 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه تشکر 
کرد. نیکزاد پیش از ایــن هم گفته بود 
که بانک مرکــزی به محــض دریافت 
ضمانت نامه مابه التفاوت ۱3 درصد سود 
تسهیلات آمادگی پرداخت وام مسکن 
روستایی را دارد. شنیده می شود که به 
زودی ضمانت نامه توسط سازمان برنامه 

و بودجه صادر خواهد شد.

براساس قانون مالیات های مستقیم، درآمد حاصل 
از اجاره برخی املاک مشمول مالیات می شود که 
طبق اعلام سازمان امور مالیاتی، برای مالیات بر 
اجاره املاک در سال ۱۴00 معادل ۱۱00 میلیارد 

تومان درآمد حاصل شده است.
به گزارش ایسنا، مالیات بر درآمد املاک از انواع 
مالیات مستقیم است که انواع درآمدهای حاصل 
از ملک را شامل می شود و مالیات بر اجاره املاک 
یکی از سه نوع مالیات بر درآمد املاک است که به 
درآمد حاصل شده اشخاص حقیقی و حقوقی بابت 
اجاره املاک و مستغلات در ایران تعلق می گیرد. 
درآمد مشمول مالیات املاکی که به اجاره گذاشته 
می شوند، عبارت است از کل مال الاجاره اعم از 
نقدی و غیرنقدی پس از کسر ۲5 درصد بابت 
هزینه ها و استهلاکات و تعهدات مالک نسبت به 

مورد اجاره؛ بنابراین ۷5 درصد درآمد اجاره املاک 
مشمول مالیات بوده و ۲5درصد آن معاف از مالیات 
است. همچنین، ملکی که کسب درآمد از اجاره 
آن مشمول مالیات اجاره می شود، می تواند ملک 
مسکونی، اداری و یا تجاری باشد. البته، کاربری 
ملک در شمول آن نسبت به قوانین مربوط به 
مالیات بر درآمد اجاره ملک، بی تاثیر است و این 
مالیات فقط به مبلغ اجاره تعلق می گیرد. مالیات 
بر درآمد اجاره مربوط به صاحبان املاک است و 

ارتباطی به مستاجر ندارد.
در این بین، براساس اعلام سازمان امور مالیاتی، 
کلیه اشخاصی که ملک یا املاک خود را به اجاره 
واگذار کرده اند و درآمدی از آن دارند، مشمول 
مالیات بوده و تا پایان یک مردادماه سال جاری 
my.tax. فرصت داشتند که با مراجعه به سامانه

gov.ir نسبت به تسلیم اظهارنامه مالیات بردرآمد 
اجاره املاک عملکرد سال ۱۴00 خود اقدام کنند. 
البته، هر مؤدی مشمول در اظهارنامه الکترونیکی 
مالیات بردرآمد اجاره املاک باید به ازای تمام 
املاک مورد اجاره در کل کشور یک اظهارنامه 
ارائه کند. در این زمینه، براساس اعلام سازمان امور 
مالیاتی به ایسنا، صاحبان املاک اجاری در سال 
۱399 معادل ۸۸0 هزار اظهارنامه پر کردند که 
به میزان ۸00 میلیارد تومان درآمد مالیاتی از این 
محل حاصل شده است. همچنین، برای عملکرد 
سال ۱۴00 مالیات بر اجاره املاک مالیات ابرازی 
۸00 هزار ملک معادل ۱۱00 میلیارد تومان 

بوده است.
لازم به ذکر است که در نوع مالیات بر اجاره املاک، 
دو نوع محاسبه مالیات دست اول و دست دوم 

وجود دارد و تفاوت این دو محاسبه در آن است که 
ماخذ مالیات بر اجاره دست اول ۷5 درصد اجاره 
بهای سالیانه بوده، در حالی که این ماخذ برای 
اجاره دست دوم توسط مستاجر، تفاوت اجاره بهای 
پرداختی توسط او به مالک و اجاره بهای دریافتی 

توسط او از مستاجر دوم است.

نرخ مالیات بر درآمد اجاره ملک در سال 
۱۴۰۰ نیز به شرح زیر است:

درصد درآمد مشمول مالیات
مالیات

۱۵تا ۵۰ میلیون تومان

۵۰2۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان

2۵بیشتر از ۱۰۰ میلیون تومان

از سوی دیگر، مطابق تبصره ماده ۱3۱ قانون 
مالیات های مستقیم، به ازای هر ۱0 درصد 
افزایش درآمد ابرازی مشمول مالیات اشخاص 
موضوع این ماده نسبت به درآمد ابرازی مشمول 
مالیات سال گذشته آنها، یک واحد درصد و 

حداکثر تا پنج واحد درصد از نرخ های مذکور 
کاسته می شود که شرط برخورداری از این 
تخفیف، تسویه بدهی مالیاتی سال قبل و تسلیم 
اظهارنامه مالیاتی مربوطه در مهلت اعلام شده از 

سوی سازمان امور مالیاتی است.

وصولصرفا1100میلیاردتومانمالیاتازاجارهاملاک

عـلام گمـرک، تجـارت غیرنفتـی کشـور در  بـر اسـاس ا
چهـار مـاه نخسـت امسـال بـه ۴۶ میلیـون و ۸۱5 هـزار تن 
کالا بـه ارزش 3۴ میلیـارد و ۴۸0 میلیـون دلار رسـید کـه 
نسـبت به مـدت مشـابه رشـد ۱9درصدی داشـته اسـت. به 
گـزارش ایرنـا از گمـرک، از کل میـزان تجـارت چهـار مـاه 
نخسـت امسـال، سـهم صـادرات 35 میلیـون و ۶5۶ هـزار 
تـن کالا بـه ارزش ۱۷ میلیـارد و ۲۴0 میلیـون دلار بـوده 
اسـت کـه نسـبت بـه چهـار مـاه نخسـت سـال قبل با رشـد 
۲۲درصـدی در ارزش همـراه بـوده و واردات نیـز بـا ارزش 
مشـابه صـادرات رشـد ۱۷ درصـدی را تجربه کرده اسـت.بر 
اسـاس این گـزارش، چین بـا خریـد ۱0 میلیـون و ۶3 هزار 
تن کالا بـه ارزش پنج میلیـارد و ۶۱۷ میلیـون دلار، عراق با 
۶ میلیـون و 93۲ هـزار تن کالا بـه ارزش ۲ میلیـارد و 39۸ 
میلیـون دلار، امـارات متحـده عربـی با سـه میلیـون و 95۲ 
هـزار تـن بـه ارزش ۲ میلیـارد و ۲۶۴ میلیـون دلار، ترکیـه 
بـا سـه میلیـون و 3۶3 هـزار تـن کالا بـه ارزش ۲ میلیارد و 
۶0 میلیـون دلار و هنـد با یـک میلیون و 3۲۷ هـزار تن کالا 
بـه ارزش 5۶۷ میلیـون دلار، پنـج مقصـد نخسـت کالاهای 
صادراتـی ایـران تـا پایـان تیرمـاه بودنـد. بـر اسـاس ایـن 
گـزارش، پروپـان مایـع، متانـول، گاز طبیعـی مایـع شـده، 
اوره، بوتـان مایع، پلـی اتیلـن، قیر نفـت، روغن های سـبک 
نفتی، شـمش آهـن و فـولاد و فـرآورده هـای سـبک دارای 
بیـش از ۷0 درصـد نفـت یا روغـن هـای معدنی قیـری، ۱0 
قلـم کالای نخسـت صادراتـی ایـران از ابتـدای فروردیـن تا 

پایـان تیرمـاه بودنـد.
برپایه این گـزارش، ۱۱ میلیـون و ۱59 هزار تـن کالا به ارزش 
۱۷ میلیـارد و ۲۴0میلیون دلار نیـز در چهار ماه ابتدایی سـال 

وارد کشـور شـده و از گمرکات ترخیص شدند

رشد 22 درصدی صادرات در چهار 
ماهه نخست امسال

 سهامداران خرد به جای 
فروش سهم، وام بگیرند

اب
تخ

س: ان
عک

کرمـان - فراخوان »جشـنواره جهانی شـعر مقاومـت کرمان« به 
سـه زبان فارسـی، عربی و انگلیسـی منتشر شـده است.

براسـاس اعـلام دبیرخانـه ایـن جشـنواره، همـه شـاعران 
فارسـی زبان، عرب زبـان و انگلیسـی زبان تـا ۲0 مردادمـاه 
جاری فرصت دارنـد آثار خـود را بـا موضوعات »ظلم سـتیزی«، 
»عدالت طلبـی«، »آزادی خواهـی«، »استکبارسـتیزی« و 
»چهره هـای مقاومـت در جهـان« از طریـق سـایت جشـنواره 

. سـتند بفر
بنابر فراخـوان »جشـنواره جهانـی شـعر مقاومت کرمـان«، این 
جشـنواره در پنج بخش »شـعر فارسـی سـنّتی«، »شـعر فارسی 
نو«، »شـعر عربی سـنّتی«، »شـعر عربی نو« و »شـعر انگلیسی« 

برگـزار می شـود.
همچنیـن، جشـنواره در هر بخـش، 3 برگزیـده و در مجموع ۱5 
برگزیـده خواهد داشـت کـه بـه نفـرات اول: تندیس جشـنواره، 
لـوح تقدیـر و ۲00میلیـون ریـال هدیـه نقـدی، نفـرات دوم: 
تندیس جشـنواره، لـوح تقدیـر و ۱50میلیون ریـال هدیه نقدی 
و نفـرات سـوم: تندیـس جشـنواره، لـوح تقدیـر و ۱00میلیـون 

ریال هدیـه نقـدی اهـدا خواهد شـد.
در مقدمـه فراخـوان جشـنواره آمـده اسـت: »جشـنواره جهانی 
شـعر مقاومت کرمان، با نگاهـی فراگیر به واژۀ مقاومـت به عنوانِ 
مفهومـی برآمـده از فرهنـگ ملت هـا، و بـا چشـم اندازی فراتر از 
همـه مرزهـای جغرافیایـی، از همه شـاعرانی کـه به ایـن مفهوم 
باور دارنـد، برای حضـور در جشـنواره دعوت می کند. خاسـتگاه 
جشـنواره جهانـی شـعر مقاومـت، شـهر کرمـان، جهان شـهرِ 
مقاومـت و هنـر ایرانـی، و دیـار و مـزار شـهید بـزرگ مقاومـت؛ 
سـپهبد حاج قاسـم سـلیمانی اسـت که نامش مانـدگار و راهش 

جاودان اسـت.«
گفتنی اسـت جشـنواره جهانی شـعر مقاومت کرمان بـه اهتمام 

شـهرداری کرمان برگزار می شـود.
شـاعران بـرای خوانـدن متـن کامـل فراخـوان و فرسـتادن 
نشـانی  بـه  سـایت جشـنواره  بـه  ننـد  می توا خـود  آثـار 
مراجعـه کننـد.  kermanresistancepoem.com

جشنواره جهانی شعر مقاومت کرمان« 
برگزار می شود

کاغذ جنوب

قفلکنکورباپولبازمیشود
5۶درصد ظرفیت رشته های پزشکی، داروسازی و دندانپزشکی برای دهک دهم

بنا به اطلاعات دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی ۸۱ درصد رتبه های زیر سه هزار دهک هشت تا ۱0 هستند ، به طوریکه از دهک اول و دوم حتی یک نفر هم 
رشته کامپیوتر قبول نشدند ؛  حتی از رشته علوم انسانی نیز هیچ دهک اولی نتوانسته روانشناسی قبول شود.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

مرد رودباری و دختر بازرگان

افسانه های مردمان کرانه های رود هلیل
نویسنده: منصور علیمرادی

ناشر :  انتشارات فرهنگ عامه
مردمان کرانه های هلیل، مردم حکایت و روایت اند، مردم قصّه و 
ماجرا. در فرهنگ شفاهی جنوب کرمان پشت هرچیزی، جاندار 
و بی جان، در جهان بیرون، داستانی و قصّه ای شنیدنی وجود 
دارد.«  کتاب حاضر، دربردارنده افسانه های مردم کرانه های رود 
هلیل است. قصّه های این مجموعه، در هفت شهرستان جنوب 
استان کرمان - جیرفت، عنبرآباد، رودبار جنوب، فاریاب، قلعه 

گنج، کهنوج و منوجان - ضبط شده اند.

 فراخوان جایزه صنایع دستی بنیاد 
LOEWE 2۰2۳ منتشر شد.

مهلت: 3 آبان ۱۴0۱

بنیاد LOEWE به عنوان یک بنیاد فرهنگی خصوصی در سال 
اعضای  از  توسط Enrique Loewe Lynch، یکی   ۱9۸۸
امروز،  شد.  تاسیس   LOEWE موسس  خانواده  چهارم  نسل 
تحت هدایت دخترش شیلا لو، بنیاد به ترویج خلاقیت، حمایت 
از برنامه های آموزشی و حفاظت از میراث در زمینه های شعر، 
رقص، عکاسی، هنر و صنایع دستی ادامه می دهد. این بنیاد در 
سال ۲00۲، مدال طلای شایستگی در هنرهای زیبا را دریافت 
کرد که بالاترین افتخاری است که توسط دولت اسپانیا اعطا شده 
است. بنیاد LOEWE، ششمین دوره جایزه صنایع دستی بنیاد 
LOEWE را برگزار می کند؛ یک جایزه بین المللی برای تجلیل 

از تعالی در صنایع دستی. لینک ها و دانلودها
۲0۲3 LOEWE وبسایت جایزه صنایع دستی بنیاد

کتاب

فراخوان 

خبراخبار معادن خبر

خبر

خبر

در دومین آیین اعطای نشان ایمنی با حضور 
۳ استان  جنوب شرق کشور، کرمان، سیستان 
و بلوچستان و هرمزگان در کرمان برگزار شد، 
مهندس فرحناک ، مدیر  واحد Hse هلدینگ 

میدکو نشان درجه یک ایمنی را دریافت کرد.
این همایش به منظور صیانت از سرمایه های 
انسانی و منابع  مادی کشور و بهره گیری از 
ظرفیت   های قانونی و هم  افزایی منابع و توسعه 
همکاری  های مشترک بین دستگاهی در 

راستای  ارتقای سطح ایمنی، برگزار شد.
در این همایش به  ۲۱۱ کارگاه، کارخانه و 
شخصیت حقیقی که شاخص های رعایت 
ایمنی در محل کار را داشتند، نشان ایمنی 

درجه یک، دو و یا سه اعطا شد

جلسه رفع موانع تولید در معدن هشونی با حضور مهندس 
شریفی مدیرعامل ، مهندس رنجبر معاونت بهره برداری و 
جمعی از روسا ، مسئولین کارگاه ، مدیران ایمنی و زمین 
شناسی معدن در دفتر معدن هشونی برگزار گردید . در این 
جلسه مجیدی مدیر معدن به ارائه گزارشی از مشکلات و 
مسائل معدن پرداخت و گزارش تکمیلی توسط مسئولین 
کارگاه استخراج معدن هشونی از روند کاری و موانع تولید ، 
کمبود لوازم و تجهیزات از جمله واگن ، تهویه ، اره ، میلگرد 
، نبشی و … بیان کرد. در ادامه نماینده کارگری معدن به 
بیان مشکلات کارگران از جمله طرح طبقه بندی ، پایان 
کار ، بیمه تکمیلی ، لباس کار، ماسک و ..پرداخت که بعد 
از بحث و بررسی در مورد این موضوعات دستورات لازم از 
سوی مدیریت عامل در راستای حل این مشکلات صادر 
گردید . محسن شریفی در این راستا افزود: حوزه اشتغال در 
شرکت از اهمیت ویژه ای برخوردار است و تلاش می کنیم 
همه ظرفیت ما را برای حفظ اشتغال و تولید در شرکت 

فعال نماییم. 
به گفته وی باورمندی بیشتر به توانایی و شایستگی موجود 
در این شرکت می تواند تحول زغالسنگ کرمان را رقم بزند 
که خوشبختانه این تحول در حال انجام است و چشم انداز 
بسیار امید بخشی برای حل مشکلات وجود دارد.  محسن 
شریفی در مورد موضوع مکانیزه کردن معادن افزود: با 
رایزنی هایی به عمل آمده جهت مکانیزه کردن معادنی که 
این قابلیت را دارند در آینده نزدیک شکوفایی بیشتر این 
مجتمع عظیم صنعتی دور از انتظار نیست . وی همچنین 
اشاره ای به موضوع ایمنی در معادن کرد و بیان نمود: در 
کنار تولید، ایمنی کارگران و تجهیزات برای ما در اولویت 
قرار دارد و نیروی انسانی معدن، گوهرهای ارزشمند شرکت 
هستند که حفظ جان و سلامت آنها از حیاتی ترین انتظار 

تیم مدیریت عالی شرکت است. 

کاغذ وطن - هنوز زمان زیادی از وقوع سیل در جنوب استان کرمان 
نگذشته که با ورود سامانه بارشی »مونسون« از سوی اقیانوس هند باز 
و به تبع آن بارش های سیل آسای تابستانی باز هم زندگی مردمان این 

منطقه  به چالش کشیده شده است.
همانطور که پیش بینی شده بود بارش های سامانه موسوم به »مونسون« 
از عصر سه شنبه در کرمان به اوج رسید و مناطق مختلف را درگیر کرد؛ 
غیر از انسداد ۶۵ راه روستایی، چهار راه فرعی و ۲ راه اصلی و قطع برق 
۱۰ روستا، آب بردگی سه خودرو نیز گزارش شده که سرنشینان آن ها 

نجات یافته اند.
با این حال مسئولان باید این بحران را به گونه ای مدیریت کنند تا 
خسارات احتمالی به حداقل برسد. جنوب استان کرمان زمستان سال 
گذشته نیز به فاصله یک ماه ۲ مرتبه درگیر سیلاب شدید بود. ۷ ماه 
قبل، درست در۴۳ سومین روز زمستان بارش باران در شهرهای جنوبی 
کرمان سیلابی رقم زد که تا مدت ها آثار آن بر جای ماند و متاسفانه ۲ نفر 

هم جان خود را از دست دادند.
آن زمان مصوباتی در این زمینه از جمله لایروبی مسیل ها، اجرای 
سیل بند تصویب شد تا از خسارات سیل های بعدی جلوگیری شود. 
در همین حین و همزمان با آغاز بارش های جنوب استاندار کرمان به 
عنوان نماینده عالی دولت در استان روز سه شنبه ۴ مرداد راهی مناطق 

درگیر سیل شد.
جلسه ستاد بحران منوجان و قلعه گنج در ساعت ۱ بامداد تشکیل شد 
و مدیران محلی مشکلات و راهکارهایی را در خصوص مدیریت سیل 

مطرح کردند.
استاندار کرمان در این جلسات تاکید کرد: تمامی دستگاه ها پای کار 
باشند تا از خطرات احتمالی کاسته و حتی جان یک نفر از دست نرود. 
فداکار گفت که برای جبران خسارت های سیل پارسال نیز پیگیر تمامی 
مصوبات و اعتبارات هستیم. فداکار در ادامه به هشدارهای وقوع سیل در 

استان اشاره کرد و افزود: بخاطر هشدارهای سیل در دو روز آینده باید 
سطح مراقبت ها را افزایش داده و تقسیم کار صورت گیرد و مکان هایی 
که احتمال وقوع حادثه در آن جا وجود دارد را پایش کرده و مراقبت های 
قبل از سیل انجام شود ضمن آنکه خانه هایی که نشست پیدا کرده اند 

را شناسایی کنیم.
استاندار کرمان اظهار داشت: مردم قدرشناس هستند لذا سعی کنیم 
اعتمادشان را به دولت خدشه دار نکنیم و خواهش بنده از مسئولین این 
است که با وجود خستگی وقت گذاشته و کمک کنیم تا خسارات کمتری 
به مردم وارد شود و مردم را نسبت به خطرات احتمالی هوشیار کنیم چرا 

که خدمت به آن ها رحمت و رضایت الهی را جلب خواهد کرد.
براساس پیش بینی هواشناسی بارش ها تا روزهای آینده در استان 
کرمان همچنان ادامه دارند و لازم است در کنار اقداماتی که مسوولان 
استانی و محلی انجام می دهند شهروندان هم  به رودخانه ها و ارتفاعات 
نزدیک نشوند و نکات لازم را در این روزها رعایت کنند تا به سلامت از 

این بحران عبور کنیم.

مسـئول مرکـز آمـوزش فنـی و حرفـه ای کوهبنـان گفت:بـا 
همکاری صنایـع و معـادن در حـال راه گ اندازی مراکـز جوار 

کارگاهی بـرای توانمندسـازی نیـروی کار هسـتیم.
معیـن باقـری به مناسـبت هفتـه ملـی مهـارت، افـزود: مرکز 
آموزش فنی و حرفه ای شهرسـتان کوهبنان از محـل اعتبارات 
سـفر مقـام معظـم رهبـری مدظلـه العالی احـداث و در سـال 

۱۳۸۹ رسـما مـورد بهره بـرداری قـرار گرفت.
به گفتـه باقـری این مرکـز اکنـون بـا ۸ نفـر کادر آموزشـی و 
۱۲ آموزشـگاه آزاد در حـال خدمـت در چهار حوزه آموزشـی 

صنعت،خدمات،کشـاورزی و فرهنگ و هنـر می باشـد.
او بـا اسـتناد بـه منویـات رهبـر فرزانـه انقـلاب اسـلامی 
بیان داشـت: کشـور بـه مـوازات نیـاز بـه علـم، بـه پنجه هـای 
کارآمد هـم نیـاز دارد یکـی از راه های بـرون رفت از بیـکاری و 

مشـکلات جوانـان، افزایـش سـطح مهـارت می باشـد.
کوهبنـان  حرفـه ای  و  فنـی  آمـوزش  مرکـز  رئیـس 
خاطرنشـان کرد: بـا همـکاری صنایع و معـادن شهرسـتان در 

حال راه انـدازی مراکز جوار کارگاهی هسـتیم و امیدواریم یک 
کار مهم کـه با همـکاری صنایع در حـال وقوع اسـت بتواند در 

توانمندسـازی نیـروی کار شهرسـتان مثمـر ثمـر باشـد.
باقـری بـا توجـه بـه نقـش مهارت هـا و آموزش هـای فنـی و 
حرفه ای در راسـتای اشـتغال گفت: ضرورت مـدرک زدایی در 
جامعه کنونی بیش از همیشـه احساس می شـود بنابراین باید 
به دنبال افزایـش مهارت آمـوزی در افراد جامعه بـود تا روحیه 
خودباوری در اقشـار جامعـه و خانواده های آنـان را ارتقا دهیم.
به گفتـه رئیـس مرکز آمـوزش فنی و حرفـه ای کوهبنـان این 
مرکز در حوزه آموزش در یک سـال گذشـته ۱۷۹هـزارو ۷۴۹ 
نفـر سـاعت در قالـب مرکـز ثابـت، تیم هـای سـیار آموزشـی 
شـهری و روسـتایی در بخش مرکزی و طغرالجرد آموزش ارائه 
کرده که مجموعـا ۷۴۵ نفر بوده انـد که از این تعـداد ۳۰۹ نفر 

مـرد و ۴۳۶ نفـر زن مهارت مـورد نیاز خـود را فـرا گرفته اند.
باقـری بـا اشـاره بـه آموزش هـای ارائـه شـده در یـک سـال 
گذشـته مـی گویـد: آمـوزش بـه سـربازان وظیفه جمعـا ۸۴ 

نفر، مهـارت آمـوزی در محیط واقعـی کار به ۱۰ نفـر، آموزش 
بـه متقاضیان مهـارت آموزی بـه تعـداد ۲۹۱ نفر، آمـوزش در 
تیم های سـیار شـهری و روسـتایی برای ۲۷۱ نفـر، آموزش در 
صنایـع و ضمن کار بـه تعـداد ۸۹ نفـر از جمله خدمـات مرکز 

فنـی و حرفـه ای کوهبنان هسـتند.
او می گویـد: گسـترش و بـروز رسـانی آموزش هـای مهارتـی 
بر اسـاس نیـاز بـازار کار ضـروری اسـت و با توجـه بـه این که 
شهرسـتان گام هـای صنعتی شـدن را برداشـته امید اسـت به 
مسـئله آمـوزش و مهـارت افزایـی توجه شـود و بـا تخصیص 
اعتبـار و جـذب مربـی بتوانیـم تجهیـزات کارگاه ها را بـه روز 

کـرده و پاسـخگوی نیاز بـازار کار باشـیم.
باقـری بـا اشـاره بـه اصـل ۴۴قانـون اساسـی و توسـعه 
آموزشـگاه های آزاد در شهرسـتان عنوان کـرد: اکنـون ۱۲ 
آموزشـگاه آزاد آموزشـی تحت نظـارت مرکز فنـی و حرفه ای 
کوهبنـان فعالیـت دارنـد و در واقع بـازوان و شـرکای توانمند 

آموزشـی مـا محسـوب می شـوند.
بـه گفتـه او در یـک سـال گذشـته بـا توجه بـه دسـتورالعمل 
تسـهیل گـری در رونـد صـدور پروانـه تاسـیس آموزشـگاه ها 
توانسـتیم مجـوز ۸ آموزشـگاه جدید را در سـطح شهرسـتان 

اخـذ کنیم.

مشـاور وزیـر و دبیـر قـرارگاه جهـادی عدالـت تربیتـی و نصیب 
برابـر آموزشـی وزارت آموزش و پـرورش گفـت: ۲۰۲۰ محله کم 

برخوردار در حاشـیه شـهر های کشـور شناسـایی شـده اند.
حمیدرضـا خان محمـدی امـروز پنجـم مردادمـاه در دیـدار بـا 
معاون سیاسـی امنیتی اسـتاندار کرمان عنوان کرد: ۲۰۲۰ محله 
کم برخـوردار در حاشـیه شـهرها در سـطح کشـور شناسـایی و 
ستادی با عنوان توسعه و پیشـرفت نیز در این رابطه زیرمجموعه 

وزارت کشـور شـکل گرفته است.
یـک دسـتگاه  عنـوان  بـه  پـرورش  و  افزود:آمـوزش  او 
حمایتی،تفاهم نامه ای را با سـتاد پیشرفت و توسعه اجتماع محور 
۲۰۲۰ محلـه کم برخـوردار بـه امضـا رسـانده کـه پیرامـون 
دانش آمـوزان و خانواده هـای آنهـا، کار مشـترک انجـام دهنـد.

خان محمـدی تصریح کرد:ایـن تفاهم نامـه در راسـتای مباحث 
آسـیب های اجتماعـی، پـر کـردن اوقـات فراغـت، پرورشـی و 

تربیتی اسـت.
او ابراز کرد: مدرسـه به عنـوان کانون تربیتی محله، یکـی از ارکان 
ستاد پیشرفت و توسعه اجتماع محور شناخته می شـود و دوره ها 

و کلاس های مرتبط با طرح در مدرسـه برگزار می شـوند.

هلدینگ میدکو، نشان 
درجه یک ایمنی
 را دریافت کرد

جلسه رفع موانع تولید در 
معدن هشونی برگزار شد  استان کرمان درگیر بارش های تابستانه

فداکار استاندار کرمان برای سرکشی به مناطق سیل زده در روزهای گذشته به جنوب کرمان  سفر کرد.

راه اندازی مراکز جوار کارگاهی در کوهبنان

مشاور وزیر آموزش و پرورش:

2۰2۰ محله کم برخوردار در حاشیه شهرهای کشور 
شناسایی شده اند

در دومین آیین اعطای نشان ایمنی

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  مناقصهشماره137/الف/05–1401م
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : قرائت کنتور، وصول مطالبات، توزیع خدمات مشترکین و 

جمع آوری انشعابات غیرمجاز شهرستان های زرند، کوهبنان و راور را با براورد  37.213.905.150 ریال و  مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 
1.860.695.260 ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 5 نفر و به شماره 2001005963000192 را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت به  برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته خدمات عمومی، آب یا تاسیسات و 
همچنین صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی، دعوت می شود جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت 19 روز پنج شنبه 

مورخ 1401.05.13 به سامانه ستاد مراجعه نمایند.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه  ساعت 8 صبح روز چهارشنبه مورخ 1401.05.05  می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : ساعت 19:00 روز شنبه مورخ 1401.05.29

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : ساعت 13:30 روز شنبه مورخ 1401.05.29 
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 09:00 صبح روز یکشنبه مورخ  1401.05.30

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 
دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

صدایپایآبصدایپایزندگیاست

ول
ت ا

نوب
آب جارو نیست

خبر

به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان، محمود 
محمودآبادی معاون فروش و خدمات مشترکین این شرکت با اشاره به اینکه 
الگوی مصرف برق در ۱۶ شهرستان تحت پوشش حوزه شرکت توزیع نیروی 
برق جنوب استان، با توجه به شرایط آب و هوایی، به سه دسته؛ مناطق گرمسیر 

یک، گرمسیر دو و عادی، تقسیم شده است، 
او افزود:میزان الگوی مصرف بر این اساس، مناطق گرمسیر یک 3000 کیلووات 
ساعت در ماه،مناطق گرمسیر دو ۲000 کیلووات ساعت در ماه و در مناطق 

عادی 300 کیلووات ساعت در ماه تعیین شده است.
او بیان کرد:در صورتی که مشترکین با اقداماتی نظیر استفاده از کولرآبی به جای 
اسپیلت و همچنین دور کند کولرهای آبی،تنظیم دمای ۲5درجه چ)دمای 
آسایش( درصورت استفاده از اسپیلت و خاموش نمودن لامپ های اضافی، 
نسبت به صرفه جویی اقدام نمایند، از پاداش قابل توجه کم مصرفی بهره مند 
خواهند شد.محمودآبادی خاطرنشان کرد:۱۲۴ هزار مشترک تا تاریخ ۲۴ تیرماه 
که در چارچوب الگوی مصرف برق منطقه خود، مصرف خود را نسبت به سال 
گذشته کاهش داده اند، مشمول ۲3/5 میلیارد ریال پاداش صرفه جویی شده اند 
که در قبوض برق آن ها محاسبه و اطلاع رسانی از طریق پیامک انجام شده است.
معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان 
تصریح کرد: با توجه به الگوی مصرف تعیین شده جهت مناطق گرمسیر یک و 
دو بیشترین فرصت برای کسب پاداش صرفه جویی تا پایان تابستان در مناطق 

مذکور وجود دارد.
وی می گوید: مشترکان می توانند با حذف مصارف غیر ضروری، علاوه بر دریافت 
پاداش صرفه جویی، صنعت برق کشور را جهت گذر موفق از دوران اوج مصرف 

تابستان یاری نمایند.

پرداخت 2۳/۵ میلیارد ریال پاداش به 
مشترکین کم مصرف

مدیر میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی بخش راین از 
اجرای سه طرح مرمتی در این بخش خبر داد.

وحید طاهری گفت: عملیات نورپردازی، اصلاح سیستم برق کشی و اندود کاه گل 
بخش های مختلف ارگ تاریخی راین و بدنه سازی و جداره سازی بافت واجد ارزش 

این بخش با اعتباری بالغ بر ۱0 میلیارد ریال آغاز شده است.
مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بخش راین می گوید:چندی 
پیش تفاهم نامه ای برای مرمت بافت تاریخی بخش راین با شهرداری امضا شد که 
خوشبختانه در این عملیات مرمتی شاهد همکاری این دستگاه اجرایی با اداره کل 
میراث فرهنگی استان کرمان هستیم. طاهری از مرمت سردر قلعه ده میرزا و بدنه سازی 
و جداره سازی ورودی اصلی این قلعه با اعتباری حدود ۴ میلیارد ریال خبر داد و افزود: 
روستای ده میرزا در حدود 5 کیلومتری جنوب شرق راین قرار دارد و چهل و یک خانوار 
این روستا درون یک قلعه خشتی که حدود یکصد سال قبل توسط یکی از خان های 
به نام سردار مجلل ساخته شد زندگی می کنند. او با بیان اینکه این قلعه که دارای 
یک ورودی بوده تا حدود 30 سال قبل درب آن شب ها بسته می شده می گوید: درون 
این قلعه علاوه بر خانه خان چهار قلعه کوچکتر هم وجود دارد که هر قلعه مخصوص 

یک طایفه بوده است.

اجرای سه طرح مرمتی در بخش راینخبر


